
lnformacija o problemima tekuceg odrzavanja javne zeljeznicke infrastrukture 

Zeljeznicka infrastruktura Cme Gore AD - Podgorica (ZICG) se vise puta obratila 
Ministarstvu kapitalnih investicija i Ministarstvu finansija sa ciljem upoznavanja sa 
slozenom finansisjkom situacijom i nemogucnoscu da realizuje planove javnih nabavki 
za potrebne materijale i opremu koji se koriste za tekuce odri.avanje vitalnih 
gradevinskiih i elektro-tehnickih sistema na zeljeznickoj infrastrukturi, na cijeloj mrezi 
javnih pruga u Crnoj Gori. U duzem vremenskom periodu sredstva koja se izdvajaju 
za tekuce odrzavanje javne zeljeznicke infrastrukture nijesu dovoljna za nabavku 
potrebnih materijala i opreme, tako da je potrebno obezbijediti dodatna sredstva i u 
2022. godini, kako bi se u sto kracem roku nabavili materijali i oprema i podigao stepen 
bezbjednosti i efikasnosti na zeljeznickoj infrastrukturi. Naime, zbog nedostatka 
rezervnih djelova u kvaru je vecu broj putnih prelaza, uvedene su lagane voznje, 
bezbjednosne procedure koje omogucavaju signalno-sigurnosni uredaji cesto ne 
funkcionisu i svedene su na ljudski faktor. Sve ovo u duzem trajanju moze dovesti do 
nesreca i nezgoda. Prilikom kreiranja budzeta prethodnih godina, svake godine 
trazena su znatno veca sredstva (i do 50%) od odobrenih (najvise 6,9 miliona eura u 
posljednjih 10 godina), sto je dovelo do situacije da nema na zalihama osnovnog 
materijala i opreme za odrzavanje pruga (sine, pragovi, tucanik, kolosjecni pribor, 
skretnice, skretnicka grada, oprema za daljinsko upravljanje energetskim 
postrojenjima, energetski trafoi, elektronske kartice, baterije i kontroleri za signalno
sigurnosne uredaje, itd.). 

ZICG je pripremila detaljnu specifikaciju nedostajuceg materijala i opreme, kao i 
troskove dodatnog angazovanja radne snage za ugradnju istih, ukupne vrijednosti od 
3.941.200,00 eura. Ministarstvo finansija je razmotrilo lnformaciju ZICG br. 14846 od 
21.10.2022.godine i dostavilo pozitivno misljenje Ministarstvu kapitalnih investicija, sa 
predlogom da se trazena sredstva obezbijede iz tekuce budz.etske rezerve. 
Ministarstvo finansija je predlo:zilo da specifikaciju materijala i opreme koja treba 
urgentno da se nabavi za tekuce odrzavanje pruga dostavi Uprava za zeljeznice. Na 
osnovu te specifikacije sredstva bi se transferisala na budzetsku poziciju Uprave za 
zeljeznice do iznosa od 3.941.200,00 eura, odakle se kroz Program odri.avanja i 
ugovor izmedu Uprave za zeljeznice i ZICG sredstva prebacuju na upravljaca 
infrastrukturom ZICG. 

Povoljni trendovi u prevozu putnika i roba koji su evidentni u posljednjih godinu dana 
ne mogu se realizovati kontinuirano ukoliko se na infrastrukturi ne preduzmu hitne 
mjere na smanjenju i ukidanju laganih vozjnji, popravkama sistema signaliizacije i 
napajanja vozova elektricnom energijom visokog napona. U uslovima otvaranja 
zeljeznickog trzista, i potencijalnog dolaska novih prevoznika, presudno je vazno da 
infrastruktura moze da pruzi kvalitetnu uslugu i ponudi trase koje se mogu realizovati 
po ugovorenom redu voznje. U sadasnjim uslovima to nije moguce i trazena sredstva 
ce za kratko vrijeme omoguciti znatno bolje stanje infrastrukture. 



Ministarsvo kapitalnih investicija je saglasno sa zahtjevom ZICG, odnosno opravdana 
je potreba za urgentnom nabavkom predmetnog materijala i opreme. Nadzorom 
nadleznih drzavnih organa (Uprava za zeljeznice i lnspekcija Ministarstva kapitalnih 
investicija), informacijama od strane prevoznika, stalnim primjedbama putnika i drugih 
korisnika zeljeznice, utvrdeno je da je u cilju ocuvanja bezbjednosti zeljeznickog 
saobracaja potrebno djelovati u sto kracem roku i obezbijediti nedostajuce materijale i 
opremu za odrzavanje javne zeljeznicke infrastrukture. 


